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Vážení spoluob čané, 
prázdniny utíkají jako voda a my se opět setkáváme na stránkách našeho zpravodaje. Doba 
dovolených začala střídavým počasím. Naši oblast však nezasáhly prudší bouřky, i když dusna 
nás na ně chystala. Sluníčko nás však neopouštělo a děti si mohly užívat i radovánek u vody.  
Koncem července ovšem přišlo deštivé počasí a vydrželo do jeho konce, začátek srpna se zlepšil 
a opět se ukázalo sluníčko tak, že mohly pokračovat i žně, ale jen v rámci možností. Přejme 
zemědělcům, ať se počasí umoudří a ať se jim podaří sklidit letošní úrodu. A doufejme, že si 
letního sluníčka užijeme ještě i my všichni.  
Věnujme se zase dění v naší obci za zhruba poslední dva měsíce. Poslední červnový den byl 
posledním školním dnem a my jsme se na obecním úřadě rozloučili s dětmi opouštějícími naši 

základní školu. Samotné rozloučení proběhlo nejdříve ve škole, kde si vycházející mládež za doprovodu prvňáčků 
užila své poslední zvonění. Poté jsme se s nimi rozloučili v obřadní místnosti obecního úřadu. Brány naší školy tak 
opustili Bárta Martin, Bensch Ondřej, Halfar Jiří, Hanusch Radek, Hartmannová Kristýna, Kryštof Zdeněk, Kubetta 
Michal, Kubná Nikola, Kubný David, Matissková Věra, Sedláková Monika, Mihulka Miroslav, Martišková Veronika a 
Hluchník František, který odešel na víceleté gymnázium. Každý z nich obdržel pamětní list a malou sladkost na cestu 
životem. 
     V poslední době dali o sobě vědět take naši dobrovolní hasiči. Na závodech v Rohově dne 5. 6. 2011 v jedné 
z disciplín obsadili druhé místo a to samé se jim podařilo i na závodech Moravské brány 2011, konané 2.7.2011          
v obci Borová. Družstvo se trochu omladilo, potrénovalo a výsledky nedaly na sebe dlouho čekat. Přejme jim proto 
hodně dalších úspěchů v požárním sportu.  
     O víkendu 2. a 3. 7. 2011 se v Rohově konala sportovní slavnost. Na této slavnosti nás reprezentovalo v sobotu 
družstvo starších hochů, které však se svými partnery z Rohova prohrálo 3:2. Důležitý však byl sport a to, že se 
nikomu nic vážného nestalo – nejsme už přece jen nejmladší. Bohužel, druhý den sportovní slavnosti už tak dobrý 
nebyl, jelikož se pro nepřízeň počasí slavnost zrušila. 
     Určitě všichni víte, že u nás doma 5. 7. 2011 hořelo. Díky všímavosti a nelhostejnosti našich spoluobčanů, 
kamarádů či rodiny a včasným zásahem dobrovolných hasičů jsou škody na majetku skoro nulové. Já bych proto rád 
všem poděkoval – DĚKUJI. Když vidíte tu spoušť a pak zjistíte, že díky lidem se podařilo zachránit skoro všechno, tak 
vás kromě slz na tváři hřeje krásný pocit na duši a jste hrdi na všechny okolo. 
     V úterý 5. 7. 2011 se konal v pískovně již druhý letošní disko karneval s DJ Spectro (Kamil Kubjatko), karneval se 
opět vydařil a doufáme, že se ještě na nějakém všichni společně sejdeme, zatančíme si a pobavíme se. 
     O víkendu 9. a 10. 7. 2011 byla sportovní slavnost v Kobeřicích, kde v sobotu na Memoriálu Bernarda Václavíka 
hrálo naše družstvo starších hochů. Naši se utkali s polskými Koběřicemi a prohráli 2:0. S družstvem Kobeřic hráli 1:1 
a s družstvem Václavíků vyhráli 2:0. Turnaj vyhrály polské Koběřice, druhé byly Kobeřice o větší počet vstřelených 
branek před třetími Sudicemi a poslední družstvo Václavíků. Naši staří páni si hned v týdnu po tomto turnaji udělali 
brigádu a v Sudicích na hřišti zatravnili obě šestky, aby naše hřiště bylo připraveno na naši sportovní slavnost. 
O víkendu 16. a 17. července si TJ Sokol Sudice přichystala tradiční sportovní slavnost. V sobotu odpoledne začala 
slavnost turnajem starších hochů mezi družstvy Sudic, Rohova a polského Kietrze. Výsledky: Sudice-Rohov 4:1, 
Rohov-Kietrz 0:2 a Sudice-Kietrz 0:0. Turnaj tak vyhrály Sudice před Kietrzem a poslední skončil Rohov. Pak přišel na 
řadu hlavní zápas mezi TJ Sokol Sudice a Slezským FC s hráči, kteří kdysi za FC kopali ligu. Zápas byl fotbalově 
velice zajímavý a mohli jsme spatřit plno skvělých fotbalových okamžiků a vstřelených branek. Zápas nakonec skončil 
zaslouženou remízou 4:4, i když Sudice většinu zápasu vedly. Sestava Slezského FC  s čísly dresů 1 Kosmál Michal, 
3 Černín Lukáš, 6 Devátý Pavel, 7 Procházka Martin, 8 Rozsypal Aleš, 9 Hellebrant Aleš, 10 Vožník Jan, 11 Kolínek 
Jaroslav, 12 Hadaščok Pavel, 13 Vrba Kamil, 14 Prasek Radomír, 15 Hruška Jan, 16 Havala Radek, trenér Žemlík 
Petr. Večer pak byl disko karneval s Mirkem Komárkem. V neděli odpoledne začala slavnost utkáním benjamínků 
Sudic a Kobeřic. Skvělé utkání s úsměvnými okamžiky a s neuvěřitelným nadšením pro hru. Pro ty nejmenší už je 
nezapomenutelný zážitek, že můžou hrát v dresech a mají rozhodčího a opravdové branky.  
           Pokračování na str. 2 

www.obec-sudice.cz 
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Výsledek už není tak rozhodující, i když chce každé družstvo zvítězit. Pak začal turnaj dospělých za účastí družstev 
Sudic, Strahovic, Chuchelné a Rohova. Naše družstvo hrálo ve velmi omlazené sestavě a celkem jim to šlo. Výsledky 
zápasů: Strahovice-Chuchelná 3:2, Rohov-Chuchelná 1:2, Sudice-Chuchelná 2:2, Rohov-Strahovice 0:2, Sudice -
Strahovice 4:1, Sudice-Rohov 0:1. První místo tak obsadili hráči Strahovic, druhé o skóre skončili hráči Sudic, třetí 
Chuchelné a na čtvrtém místě hráči Rohova. Po skončení turnaje byla vylosována tombola a večer opět završil 
karneval s Mirkem Komárkem. Na slavnost nám po oba dny vyšlo nádherné počasí, točilo se kolo štěstí a pro 
všechny bylo připraveno občerstvení, jen si vybrat. 
     Tento způsob léta zdá se mi poněkud nešťastným, dalo by se tak nazvat i letošní léto slovy Vladislava Vančury. 
Letošní léto je opravdu zvláštní a moc teplých letních dnů nám nepřineslo. Zemědělcům se nedaří sklidit obilí a to se 
pak projeví na jeho kvalitě a samozřejmě i ceně. Doma na zahrádkách se nám do všeho pouští plíseň a i domácí 
úrody se podepisují na bramborách, rajčatech či paprice. Poslední červencový týden byl celý deštivý. První srpnový 
týden pak byl o něco lepší, ale v pátek 5.8.2011 opět přišel odpoledne prudký liják, který během několika minut hnal 
vodu z polí do obce. Už v posledním čísle zpravodaje jsem hovořil o tom, že v červenci nastoupí do naší obce firma 
Rosis s.r.o., která má dokončit rekonstrukci povrchu na ulici Luční a také vybudovat dva faserfixy proti takovým 
přívalovým dešťům a to na ulici Josefovské a na vjezdu do bývalého JZD na konci ulice Stiborské. Bohužel i tato firma 
má kvůli špatnému počasí zdržení, kdy dodělává akci v Chuchelné a pak by měla přijet k nám do Sudic. 
Předpokládám ovšem, že to nebude dříve než v září. Při nástupu firmy pak budou obyvatelé daných lokalit včas 
informováni.  
     V urně umístěné v prodejně Tempo jsem objevil dopis bez podpisu adresovaný našemu úřadu. Jedná se o stížnost 
občana naší obce na sekání hřbitovů. V dopise jde hlavně o to, že když naši zaměstnanci sekají hřbitov, tak po nich 
prý zůstává mezi hroby posekaná tráva a někdy i na samotných hrobech. Musím se však našich zaměstnanců zastat. 
Hřbitov se seká zhruba jednou měsíčně. Sami víte, že hřbitov je dost veliký a jeho posekání je dost náročné i při 
využití techniky. Po sekání hřbitovů samozřejmě zaměstnanci po sobě trávu uklízejí tak, jako na ostatních plochách 
obce. Bohužel ne vždy se jim podaří vyhrabat všechnu trávu mezi všemi hroby, ba dokonce zůstane tráva, která 
odlétává od sekačky i na některých hrobech či náhrobcích. Naši zaměstnanci se snaží svou práci dělat svědomitě       
a určitě nikomu nedělají naschvály. Proto prosíme i o vaši shovívavost, vždyť si každý z nás umí tu trochu posečené 
trávy kolem hrobu posbírat nebo ji smést z náhrobků. Na druhou stranu si zase stěžují naši zaměstnanci, že někteří 
občané si za hroby schovávají sklenice, svíčky, kelímky a jiné věci pro údržbu hrobů, které pak stěžují zaměstnancům 
práci a také kazí vzhled hřbitovů. Prosím tedy, abychom byli všichni k sobě navzájem ohleduplní a my se budeme 
snažit zlepšit svoji práci, třeba při sekání hřbitovů.  
     Sice jsem se už o tom zmiňoval v minulých zpravodajích, ale musím Vás opět upozornit na krádeže v obci. Kromě 
toho, že se z políček či zahrad ztrácí zelenina a brambory, tak se zase rozmohly i další krádeže. Druhý týden v srpnu 
neznámý chňapka odcizil prázdné sudy od piva od pohostinství na hřišti, a to buď musel jít vícekrát nebo byl 
s vozíkem. Hned další noc zase někdo odcizil naftu se zamčené nádrže Avie stojící v blízkosti hřiště. A o víkendu pak 
ještě ukradl i kompresor, taky z pohostinství na hřišti. Policie, která jaksi nemá na benzín a do obcí v nočních 
hodinách nevyjíždí, tak dává těmto nenechavcům velké pole působnosti. Nám tedy nezbývá než si řádně zabezpečit 
svůj majetek a být bdělí i v noci a sebemenší hluk by nás měl upozornit na možnost, že se venku děje něco nekalého. 
Ale pozor, raději proti těmto osobám sami nezasahujte, je to totiž nebezpečné! Proto raději informujte Policii ČR       
na lince 158. Tato linka se nahrává a tudíž to policisté nemohou odbýt slovy, že nemají venku hlídku a podobně.  
     Snad jsem vyčerpal všechny událostí  zatím probíhajících prázdnin. Přeji Vám, ať každý z nás užívá dovolených    
a zbytek prázdnin co nejlépe a hlavně ve zdraví, ať nám k tomu aspoň ještě svítí sluníčko.   
     
     Motto: “ ….. pokud n ěco opravdu chceš, m ůžeš toho dosáhnout. Bude to nejspíš chtít trp ělivost, t ěžkou práci, po řádné 
úsilí a také spoustu času – ale nakonec se to povede. Pevná víra je nezbyt ným p ředpokladem pro vykonání jakéhokoliv 
díla, ať už um ěleckého, či jiného”.  Margo Jonesová 
           Petr Halfar, starosta 

 

 
Upozorn ění – výzva k úhrad ě místního poplatku za provoz systému shromaž ďování, sb ěru, 
přepravy, t řídění, využívání a odstra ňování komunálních odpad ů v roce 2011 
 
Upozorňujeme občany, že 31.8.2011 končí splatnost poplatku za komunální odpad za rok 2011. Poplatek činí 430,00 
Kč na poplatníka. Občané, kteří doposud poplatek neuhradili, ať tak učiní v pokladně obecního úřadu ! 
Po této lhůtě budou poplatky vyměřeny platebním výměrem.  Včas nezaplacené nebo neodvedené poplatky nebo 
část těchto poplatků může obecní úřad zvýšit až na trojnásobek.  
 

 
Místní knihovna v Sudicích informuje                                                                                                                                                                     
 
Místní knihovna bude v pond ělí 29. srpna a v pond ělí 5. září 2011 z důvodu 

dovolené uzav řena. Půjčovat se za čne v pond ělí 12. září 2011. 
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Poděkování spoluob čanům, spolk ům, organizacím a podnikatel ům 
 
Všem  spoluobčanům za úklid předzahrádek, zametání chodníků a cest, za hlášení poruch           
na obecním majetku (veřejné osvětlení, chodníky, kanalizace..) a za nahlášení všech nešvarů 
dějících se v naší obci. 
 
Dále bych tady rád poděkoval: 

- všem pořadatelům za pomoc při pořádání akcí v obci, 
- TJ Sokol Sudice za pořádání sportovní slavnost a reprezentování obce při fotbalových 

utkáních, 
- dobrovolným hasičům za včasný zásah při požáru, účast a reprezentaci obce na soutěžích     

a výjezdech 
           -      všem spoluobčanům, kteří se našich obecních akcí účastní. 

A taky všem, na které jsem tady zapomněl.    Petr Halfar, starosta  
        

��������������������������������������������������������������������������������������� 
 

Oznámení o zm ěně e-mailových adres a webových stránek obce Sudice.   
Z důvodu ukončení registrace doménového jména obec-sudice.cz došlo od 1.července 2011 ke změně e-mailových 
adres pracovníků Obecního úřadu Sudice a také internetových stránek obce. Pro kontrolu uvádíme staré i nové 
adresy. 
Staré (již neplatné) adresy:    Nové e-mailové adresy a adresa internetová: 
starosta@obec-sudice.cz    starosta@obecsudice.cz 
vavrova@obec-sudice.cz    vavrova@obecsudice.cz 
matrika@obec-sudice.cz    matrika@obecsudice.cz 
epodatelna@obec-sudice.cz    epodatelna@obecsudice.cz 
www.obec-sudice.cz     www.obecsudice. 
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   Pozor, zm ěna hracího dne na domácím h řišti. Hracím dnem bude sobota !!! 
      
V letošní podzimní sezóně se rozhodli hráči TJ Sokol Sudice zkusit odehrát podzim v hracím dnu na 
domácím hřišti v sobotu. 
Uvidíme, jaký vliv bude toto 
rozhodnutí mít na výsledky a 
přízeň diváků. 
     V neděli 7.8.2011 odehráli 

poslední přípravné utkání před sezónou na 
domácím hřišti s výběrem Hněvošic. V počasí 
dobrém na fotbal jsme viděli celkem zajímavý 
zápas se šancemi i bojovností na obou 
stranách. Naši opět v omlazené sestavě, až na 
výjimky, hráli celkem dobrý fotbal. Po chybách, 
které soupeř potrestal, však naši prohráli 1:3. 
Jedinou branku domácích vsítil Havala po 
centru Zipse a sklepnutí Riemla. První podzimní 
zápas v sobotu 13.8. naši odehráli proti 
Budišovicím. První poločas měli naši převahu, 
ale nedokázali proměnit ani vyložené šance. 
Chytal Petr Kubjatko, který naše hráče svým 
výkonem podržel. Ve druhém poločase naši 
ještě přidali a konečně prolomili obranu hostí, 
kdy vstřelili tři góly. Kým jiným než našim 
nejlepším střelcem Pavlem Herrmannem, který si připsal letošní první podzimní hatrick. Snad jeho zdravotní stav 
(problémy s patou) vydrží i další zápasy.       
 
Sportovní slavnost 
 

 
Obr. Hráči Slezského FC Opava    Obr. Hrá či domácí TJ Sokol Sudice                                                              

       
Víkend 16 a 17. července 2011 patřil v Sudicích 

sportovcům. Krásné slunečné počasí vylákalo na hřiště mnoho 
sportovních příznivců, ale I ostatních občanů, 
kteří využili letního počasí  a přišli se bavit. 
Pořadatelé nezapomněli ani na děti a připra- 
vili jim malování křídou na plochu. Lákadlem 
však byl sobotní hlavní zápas mezi TJ Sokol 
Sudice a Slezským FC s hráči, kteří kdysi za 
FC kopali ligu. I když zápas skončil remízou 
4:4, byl to skvělý fotbalový zážitek, stejně 
jako nedělní turnaj hráčů ze Sudic, Strahovic, 
Chuchelné a Rohova nebo zápas 
benjamínků Sudic a Kobeřic a zápas starých 
pánů Sudic a Kietrze.   

Rozlosování podzim 2010 
 

Okresní sout ěž III. třídy sk. A MUŽI podzim 2011 
 
SO   13.08.2011 v 17.00 hod . Sudice – Budišovice 
SO   20.08.2011 v 17.00 hod.   Sudice – Komárov 
SO   27.08.2011 v 17.00 hod. Pustá Polom B – Sudice  
SO   03.09.2011 v 16.30 hod.   Sudice – Old řišov B 
NE   11.09.2011 v 16.00 hod. Háj – Sudice 
SO   17.09.2011 v 16.00 hod.   Sudice – Strahovice B 
NE   25.09.2011 v 16.00 hod. B ělá – Sudice 
SO   01.10.2011 v 15.30 hod. Sudice – Bohuslavice B  
SO   08.10.2011 v 15.00 hod. Píš ť B – Sudice 
SO   15.10.2011 v 15.00 hod. Sudice – Velké Hoštice  B 
SO   22.10.2011 v 14.30 hod. Dobroslavice – Sudice 
SO   29.10.2011 v 14.00 hod.  Sudice – Št ěpánkovice B 
SO   05.11.2011 v 14.00 hod.   Kobe řice B – Sudice              
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Sbor dobrovolných hasičů Sudice pořádá 

 
D E N    O T E V Ř E N Ý C H   D V E Ř Í 

 
který se koná dne 20.8. 2011 od 15:00 hodin v areálu hasi čské zbrojnice v Sudicích  

 
Program:  

- možnost projížďky historickou koňskou stříkačkou taženou 
koňmi po obci  

- možnost prohlédnutí areálu hasičské zbrojnice a hasičské 
techniky s vybavením  

- soutěž jednotek SDH v řezání dřeva motorovou pilou  
- střelba ze vzduchovky 
- ukázka výjezdu jednotky k hořícímu domu  
- různé soutěže pro děti   
- ukázka nových zásahových vozů s možností svezení  
- možnost vyzkoušení osobního ochranného vybavení hasiče  

 
    Po celou dobu akce je připraveno bohaté občerstveni: steaky, grilované klobásy, 
bramborové placky makrely, pivo nealko, alko.  
Ve večerních hodinách posezení s hudbou  
 

Srdečně zvou pořadatele  
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Výměna dosavadních řidi čských pr ůkazů 

1. Řidičské průkazy vydané 
a. od 1. ledna 1994 do 31. prosince 2000 jsou jejich držitelé povinni vyměnit do 31. prosince 2010, 
b. od 1. ledna 2001 do 31. prosince 2002 jsou jejic h držitelé povinni vym ěnit do 31. prosince 

2012, 
c. od 1. ledna 2003 do 30. dubna 2004 jsou jejich držitelé povinni vyměnit do 31. prosince 2013. 

2. Řidičské průkazy podle odstavce 1 pozbývají platnosti uplynutím příslušné doby stanovené pro jejich výměnu. 
Platnost řidičského průkazu omezená podle předchozí věty se prodlužuje o lhůtu vydání řidičského průkazu 
podle § 110 odst. 2, prokáže-li držitel řidičského průkazu, že podal příslušnému obecnímu úřadu obce s 
rozšířenou působností žádost o vydání řidičského průkazu před uplynutím lhůty stanovené podle odstavce 1. 

3. Kde si mohu vym ěnit ŘP? Na určeném pracovišti obecního úřadu obce s rozšířenou působností (Městský 
úřad Kravaře, odbor dopravy), příslušného podle místa trvalého pobytu na území České republiky . 

4. Co musím mít s sebou?  - „Žádost o vydání ŘP“ – obdržíte na pracovišti obecního úřadu obce s rozšířenou 
působností 
- platný doklad totožnosti (občanský průkaz, pas) 
- průkazovou fotografii o rozměrech 3,5 x 4,5 cm 
- ŘP, který podléhá povinné výměně. 
Kdy mn ě bude vydán nový ŘP? Vydat ŘP je možné do 20 dnů od podání žádosti, příp. do 5 pracovních dnů 
od podání žádosti po úhradě správního poplatku 500 Kč.  

5. Kolik m ě to bude stát?  Povinná výměna ŘP je osvobozena od správního poplatku, vyjma vydání ŘP ve 
lhůtě kratší, tj. do 5 pracovních dnů od podání žádosti (viz výše - správní poplatek 500 Kč).  

          Zdroj : Ministerstvo dopravy 
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         Občanské sdružení ZO AVZO TSČ ČR Střelecký klub Sudice – 800 13, Sudice Luční 131, 747 25  Sudice, tel 
608 867 063 

     P R O P O Z I C E  
VI. ročník - Putovní pohár -  Memoriál  René Vitáska  
 
Disciplína :  Velkorážní pistole, ráže 6,35mm – 9mm, Magnum      5 – 15 + 15 
Druh soutěže :  Sportovně střelecká jednokolová soutěž 
Pořadatel :  ZO AVZO TSČ ČR Střelecký klub Sudice 

Datum konání :  17. 9. 2011  v 10:00 hodin 
Místo konání :  Střelnice v Sudicích 
Sbor rozhodčích :  Zajistí vlastní 1,2,3 třídy 
Kategorie :  Společná – muži, ženy 
Časový rozvrh :  do 9,30 hod. prezentace závodník ů, 9,45 hod. pou čení o provozním     
                                     řádu st řelnice, vylosování po řadí, 10,00 hod. zahájení sout ěže 
Podmínky účasti : Tohoto závodu se mohou účastnit střelci bez rozdílu klubové či svazové příslušnosti.   
Doklady :   Průkaz totožnosti, zbrojní průkaz, průkaz zbraně 
Hodnocení :  Součet kol se sečte, první tři a poslední 
Odměny : Absolutní vítěz obdrží poukaz na víkendový pobyt pro 2 osoby na hotelu Bahenec. První tři 

obdrží ceny a diplomy. 
Tech. ustanovení :  Terče dle pravidel sportovní střelby, střílí se na 25 m 
   Zbraně a střelivo vlastní, startovné na zbraň činí 50,00 Kč 
Pojištění :  Pojištění AVZO TSČ ČR č. 2695570 CPP Praha 
Různé : Pořadatel si vyhrazuje právo na případné změny a střelci mohou střílet i v maskáčovém 

oblečení. 
Kontaktní adresa : Weimann Petr, Sudice Luční 131, 747 25, tel. 608 867 063 
 
Střílí se dle platných mezinárodních pravidel sportovn í střelby. Ochrana sluchu povinná, ochrana zraku 
doporu čena.  Stojany na dalekohledy mají st řelci vlastní !  
       Petr Weimann, p ředseda AVZO TS Č ČR SK Sudice 

     
TIP na výlet - Hlu čínsko o čima malí ře Gerharda Zuga 

 
Až do konce srpna můžete na zámku v Kravařích shlédnout pěknou výstavu obrazů s titulem Hlučínsko očima malíře 
Gerharda Zuga. Vernisáž proběhla na nádvoří kravařského zámku již 29.6.2011 a obrazy budou zdobit interiér zámku 
do konce prázdnin. Vernisáži byl přítomen i malíř pan Gerhard Zug, který pochází z Píště a je autorem mnoha obrazů 
z Hlučínska. Návštěvníci mohou obdivovat dominanty hlučínských měst a vesniček, stejně tak mohou ve vystavených 
kresbách objevit tváře starostů jednotlivých obcí. Je na co se dívat! Doporučujeme těm, kteří výstavu ještě 
nenavštívili, aby tuto možnost využili a zajeli se na kravařský zámek podívat. Jsou tam i obrazy dvou sudických 
kostelů a portrét starosty. Obrazy sudických kostelů budou po skončení výstavy zdobit interiér Obecního úřadu 
v Sudicích.             -oú- 
 

Oznámení M ěstského ú řadu Krava ře 
 

V pond ělí 22. srpna 2011 budou všechny odbory M ěstského ú řadu  Krava ře otev řeny pouze v dob ě                     
od 8:00 do 12:00 hodin. !!!! 
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Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 

 
Sudická škola je připravena přijmout všechny děti z Rohova i Třebomi 

 
Vážení rodi če, 

chtěl bych vysvětlit situaci v sudické škole a reagovat tak na množící se dotazy rodičů z Rohova a Třebomi, 
jejichž děti jsou žáky a plní povinnou školní docházku v Základní škole a Mateřské škole v Sudicích, příspěvkové 
organizaci, jejímž zřizovatelem je obec Sudice.  
Úvodem bych chtěl říct, že Základní škola a Mate řská škole v Sudicích, p říspěvková organizace, zahajuje nový 
školní rok 2011/2012 ve čtvrtek 1. zá ří 2011 a je p řipravena p řijmout všechny d ěti z Rohova a T řebomi.  
Nyní bych Vás rád seznámil se situací, která ve škole vznikla. Aby byly pochopeny některé souvislosti, musím se 
vrátit o rok zpět. Dne 15. září 2010 byla odvolána z funkce ředitelky školy Mgr. Michaela Ferenzová. Důvodem bylo 
nesplnění podmínky získání znalostí z oblasti řízení školství studiem pro ředitele škol a školských zařízení, které 
vyplývá přímo ze školského zákona. Jednalo se o nesplnění povinnosti získat nejpozději do dvou let ode dne, kdy 
začala vykonávat funkci ředitelky školy, znalosti v oblasti řízení školství absolvováním studia pro ředitele škol v rámci 
dalšího vzdělávání pedagogických pracovníků. Následujícího dne byl jmenován ředitelem na dobu určitou do doby 
ukončení konkurzního řízení na nového ředitele Základní školy v Sudicích Mgr. Miroslav Krist z Dolního Benešova, 
kterého bývalá paní ředitelka po týdnu práce v sudické škole propustila. V té době rezignovala na protest proti 
odvolání ředitelky Mgr. Michaely Ferenzové a na protest jmenování nového ředitele i zástupkyně ředitelky Mgr. 
Zuzana Pešátová, která se nemohla smířit s tím, že jako zástupkyně ředitelky nebyla jmenována do funkce ona sama, 
když taková praxe zpravidla bývá obvyklá. Po konzultaci s některými členy Zastupitelstva obce Sudice, s odborem 
školství Moravskoslezského kraje i Ministerstvem školství, zda je taková praxe přípustná a zákonná a s ohledem, že 
nový ředitel/ka by měl/a být osoba nezávislá a nezatížená neustálými intrikami mezi pedagogy, byl jmenován do této 
funkce současný ředitel Mgr. Miroslav Krist a to na dobu určitou do doby ukončení konkurzního řízení na nového 
ředitele.  Situace ve škole se ani poté neuklidnila. Smutné bylo, že do těchto sporů byly zataženy i děti a troufám si 
říct, že je někteří učitelé, obrazně řečeno „zneužili“ v kampani proti nově jmenovanému řediteli.  
V dubnu 2011 byl pak vyhlášen konkurz na ředitele/ku Základní škole a Mateřské škole v Sudicích, příspěvkové 
organizaci. Ačkoliv kolovaly „zaručené zprávy“, že do konkurzu se přihlásí tři uchazeči, přihlášku nakonec podal sám 
Mgr. Miroslav Krist. Ten však v konkurzním řízení nebyl sedmičlennou komisí doporučen a konkurz na ředitele/ku 
bude vyhlášen znovu. Z jmenovacího dekretu vyplývá, že Mgr. Miroslav Krist, i když nebyl komisí doporučen, je            
i nadále ředitelem školy a to do doby ukončení konkurzního řízení, tj. do doby jmenování nového ředitele.  
Co se týče samotné školy. Máme nově rekonstruovanou moderní školu. Přínosem jak pro žáka, tak pro učitele je 
nízký počet žáků ve třídě. Argumentem některých rodičů vůči sudické škole je poukazování, že děti při přechodu na 
střední školu mají problémy nebo přímo poukazují na nedostatečnou kvalitu výuky. Právě nízký počet dětí ve třídě 
umožňuje věnovat dětem individuální přístup, nezanedbatelná je i možnost brzkého rozpoznání a vyloučení v dnešní 
době rozšířené šikany ve školách. Demografický vývoj však není příznivý a počty žáků se snižují ve všech školách, a 
to i na středních školách a nebývá mnohdy problém přijetí dítěte bez přijímacích zkoušek s jakýmkoliv prospěchem. 
Pokud však dítě nezvládne školu, dává se vina základní škole.  
Co říci závěrem? Jak už jsem uvedl, je sudická škola připravena přijmout všechny děti z Rohova i Třebomi, které 
školu navštěvovaly a obec Sudice jako zřizovatel školy se bude snažit situaci uklidnit. Rovněž pedagogičtí pracovníci 
by měli mít zájem vyřešit problémy s vedením školy, příp. se zřizovatelem, nepodněcovat nálady mezi rodiči i dětmi. 
Pokud však se někteří rodiče rozhodnou dát dítě do jiné školy, je to jejich rozhodnutí a zákonné právo. Netajím se 
v tomto případě obavami, zda obec Sudice v tomto případě bude schopna školu finančně udržet. Apeluji i na 
historické vazby mezi obcemi, kdy mnozí rodiče i prarodiče navštěvovali školu v Sudicích, občané Rohova patří do 
sudické farnosti. 
Počet dětí ve třídách má činit v průměru 17 žáků, tj. celkem 153 žáků ve škole. To je stav, kdy obec hradí na žáka 
pouze neinvestiční výdaje. Pokud počet žáků klesne pod tuto zákonnou hranici, musí obec doplácet na mzdy učitelů, 
tzv. výjimku. Ta byla vyčíslena na rok 2011 celkovou částkou 800,- tis. Kč. Přijatými opatřeními na straně školy byla 
snížena na 336,3 tis. Kč. Obce Sudice, Rohov a Třebom se na financování výjimky společně podílí, což představuje 
včetně neinvestičních nákladů, které musí obec, která nemá zřízenou školu platit jiné obci, 8.190,00 Kč na žáka 
ročně. Po vyslovení nesouhlasu obce Rohov s výší této částky, bylo po jednání s vedením obce Rohov domluveno, 
že od dalšího rozpočtového roku ponese celé náklady výjimky obec Sudice a obce budou hradit pouze neinvestiční 
náklady na žáka. I přes tuto domluvu vydalo Zastupitelstvo obce Rohov dotazník, ve kterém chce vědět názory rodičů 
na možnost plnit povinnou školní docházku rohovských dětí ve škole v Kobeřicích a to v době, kdy se blíží začátek 
nového školního roku a rodiče v této situaci nevědí, co mají dělat.     
Věřím, že se mi podařilo dostatečně vysvětlit situaci, která v poslední době v sudické škole nastala a očekávám, že 1. 
září 2011 nastoupí plný počet dětí jak z Rohova, tak z Třebomi. Další dotazy jsem ochoten vysvětlit osobně po 
domluvě na tel. 602538213. 

      Petr Halfar, starosta 
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Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 
 

Slovo ředitele školy k zahájení nového školního roku 
   

Vážení rodiče, milí žáci, 
 
       prázdniny jsou téměř za námi a pomalu se blíží opět nový školní rok. Přestože léto je prozatím tak trochu 
rozmarné, věřím, že si ho užíváte ve zdraví. Jsem přesvědčen, že se do školy těšíte na své kamarády tak, jako já na 
Vás.  

Jelikož se množí mnohé spekulace a telefonické dotazy rozhodl jsem se Vás takto netradičně informovat o 
začátku nového školního roku 2011/2012.  

1. září 2011 v 8:00 slavnostně zahájíme nový školní rok, přivítáme s žáky obcí Sudice, Rohov a Třebom. Pro 
ně se nic nemění, pouze škola se na základě požadavků starostů těchto obcí dohodla na variantě financování, kdy 
vyjde vstříc dlouhodobým požadavkům. Finanční náklady obce Rohov a Třebom, budou stejné, jako kdyby žáci 
dojížděli například do školy v Kobeřicích. Myslím, že velmi dlouhá tradice spojení žáků těchto tří obcí bude i nadále 
pokračovat. Naše škola má již dlouhá léta ve svém znaku RST (Rohov, Sudice, Třebom).  

Zvlášť srdečně již touto formou vítám naše prvňáčky, kteří zahajují svoji pouť za poznáním. (prosím rodiče, 
aby předali vzkaz ☺) Všichni jim přejeme hodně zdaru a spoustu energie. Mnoho úspěchů upřímně přeji všem žákům 
naší školy. Často jsme hrdí na jejich školní pokrok, radujeme se také z jejich úspěchů v místních i mezinárodních 
soutěžích odborných i sportovních. Oceňujeme jejich snahu a vážíme si jejich nadšení. Přejme si tedy, aby i další rok 
byl plný radosti z dobře vykonané práce. 

Rozhodli jsme se být jinou školou a jsme na to patřičně hrdí. Myslíme dopředu, myslíme na děti, které 
vyrůstají pro budoucnost. Tomu jsme také upravili náš styl práce. Vytváříme pro děti přátelské, doslova rodinné 
prostředí. Každého žáka důkladně poznáváme, abychom mu mohli pomoci rozvíjet jeho potenciál co nejlépe. To, že 
jsme partneři ve vzdělávání – neznamená, že dětem ulevujeme. Chceme vytvořit takový základ, aby děti mohly odejít 
na střední školy podle svých zájmů. Žáci se učí pro budoucí život, tzn., neučí se jen znalosti, ale musí se naučit, jak s 
nimi zacházet a jak je využívat. Mezi kladné stránky současné školy patří kvalifikovanost učitelů 1. i 2. stupně. 

V tomto školním roce přichází několik novinek. Již nyní připravujeme pokračování projektu s polskou školou 
v Ketrzi, rozšíření a podporu zájmových kroužků, podporu individuální práce žáků s poruchami učení.   
Tak jako v loňském školním roce, kdy jsme uskutečnili úspěšný poznávací a studijní pobyt v Londýně, bychom rádi v 
novém školním (na základě velmi pěkného ohlasu a přání žáků) zrealizovali podobnou akci a navštívili tentokrát 
Paříž.       Mgr. Miroslav Krist, ředitel školy 
 
Rozlou čení s absolventy 9. t řídy sudické školy 

 
 Hurá, škola skon čila  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Tak si jistě řekli někteří z vycházejících žáků 9. třídy sudické školy 
poslední červnový den, kdy jim skončila povinná školní docházka. 
Rozdání vysvědčení ve třídách a pak tradiční rozloučení nejdříve ve 
škole s učiteli a kamarády a poté v obřadní místnosti Obecního úřadu 
Sudice. Čtrnáct mladých lidí přišlo ve slavnostním oděvu, s úsměvem 
na tváři, vyslechli si krátký projev starosty a podepsali se do Pamětní 
knihy obce Sudice. Po prázdninách se rozejdou do různých škol a bude 
záležet jen na nich, jak se bude jejich život vyvíjet. Přejme 
jim, aby zúročili to, co se ve škole naučili a dobře ji i nadále 
reprezentovali a v dalším vzdělávání a uplatnění našli 
naplnění a uspokojení. 
 

Více o škole – navštivte nové internetové stránky š koly: www.skolasudice.cz  
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Z obecní kroniky 
 
V každém čísla našeho zpravodaje Vás seznamujeme s obecní kronikou. V minulém čísle jsme ukončili díl druhý a 
dnes pokračujeme třetím dílem I. Pamětní knihy – události a situace po záboru Československou republikou.  
 
C Třetí díl - Události a situace po záboru Československou republikou 
 
I. Obsazení 
Na základě článku 83 mírové smlouvy z Versailles, bylo „Hlučínsko“, jižní část kraje Ratiboř, připojeno k Česko- 
slovenské republice a 4. února 1920 bylo obsazeno československou armádou. Jmenovaného dne vtáhla ve čtvrtou 
hodinu odpolední přibližně četa skoro klukovsky se chovajících vojáků za účelem obsazení obce, vedená 
nadporučíkem Tomancem. Venku bylo škaredě, ale nepršelo. Obsazení proběhlo v klidné atmosféře. Vojáci zůstali 
v obci přibližně 6 - 7 týdnů, pak byli odvoláni. 
 
II. Situace 
Přičleněním k Československé republice se Sudice staly ryze pohraniční obcí. Hraniční čára s Německem probíhala 
ve vzdálenosti asi 2 km východně a západně od obce a její profil často souhlasil s hranicí polního katastru. (Porovnej 
plánek polního katastru a okolní obce Sudice). 
Byla provedena regulace hranic a tím byla vytvořena pravidelná hraniční čára (1923). 
 
III. Velikost okolních území 
Obec čitá 190 běžných popisných čísel. Z toho: č. 50 (dům vyhořel a byl zbourán), č. 59 (dům byl zbourán), č. 90 
(dům byl zbourán), č. 158 (dům byl zbourán a nebyl již více obnoven), č. 177 (dům byl zbourán). 
Celý areál katastru polí zůstal mezitím zachován. Přibližně 100 jiter = 25 ha bylo postoupeno obci Sciborzyce, protože 
majitelé těchto pozemků, patřících k sudickému katastru, byli občany Sciborzyc a tato pole se nacházela v těsné 
blízkosti jejich polí. Asi 40 jiter, jenž náležely sudickým občanům a nacházely se také v těsné blízkosti jejich polí, patří 
do polního katastru Pietraszyn. 
 
IV. Počet obyvatel 
Po sčítání lidu, které se konalo na jaře 1921, měly Sudice 1005 obyvatel. Jako příslušníci nového státu byli pojati ti 
občané, kteří měli k 10. lednu 1920 úředně ověřené místo bydliště v Sudicích. Čas pro opci (právo volby) byl do 10. 
ledna 1922. Podle úředního sdělení hlavního výboru pro sčítání lidu v okresním městě Hlučíně existovalo 85 optantů, 
o které se proto počet obyvatel zmenšil. Při přefaření místní evangelické obce dne 20. května 1928 byl udáván počet 
130 evangelických obyvatel Sudic a jelikož jiné náboženské obce zde neexistovaly, připadal zbytek obce na katolíky. 
Následující tabulka nám dává přehled o narozeních, úmrtích a sňatcích v obci Sudice v letech 1920 – 27.  
 
Rok                     Narození                    Úmrtí                    Sňatky 
1927                    24                               9                            1 
1926                    25                              12                           7 
1925                    18                               9                            6 
1924                    25                              15                           5 
1923                    32                              13                           5 
1922                    25                              18                           5 
1921                    25                              15                           4 
1920                    29                              17                           8 
Od roku 1920 je v obci česká menšina, jenž je tvořena hlavně úředníky místních úřadů. 
 
V. Zdroje obživy a jiná zam ěstnání 
V této oblasti se nic nezměnilo. 
Za zmínku by asi stálo, že cena půdy dosáhla neuvěřitelné výše což, mělo zase za následek, že poptávka je veliká. 
Při jednotlivých prodejích byly ceny stanoveny na 7000-8000 Kč za jitro, to je 28.000-32.000 Kč za hektar. Za půdu, 
jenž byla prodána do sousedních Sciborzyc, byla stanovena cena 1000 - 1100 marek za jitro, ba dokonce 1300 
marek, přičemž za marku se počítalo 8 Kč. 
Z řemesel jsou k dnešnímu dni provozována:  
8 ševců, 1 sedlář, 4 stolaři, 2 kolaři, 1 bednář, 3 krejčí, 4 krejčové, 1 pletařka, 4 kováři, 3 pekaři, 3 řezníci, 3 
obchodníci, 5 obchodnic, 3 obchodníci s uhlím, 2 holiči, 3 mlynáři (z toho 1 majitel vštrného mlýna), 3 trafikanti, 1 
porodní asistentka, 1 kastrovač zvířat, 5 hostinských. 
Lékařem je v součastné době František Jureczka a v obci ordinuje od 6. prosince 1882. 
Lékárník Walter Kosch se přihlásil do Německa a opustil Sudice v roce 1922, kdy zanechal lékárnu a nově se 
etabloval v Krzanowicích. Tímto Sudice pozbyly lékárnu; jako náhradní řešení byla domácí lékárna, kterou měl 
současný lékař.         Pokračování na str. 10  
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Pokračování výpisk ů z obecní kroniky ze str. 9 

 
VI. Dopravní trasy 
V roce 1925 byla vydlážděna cesta do Nového Města. Tato cesta neměla doposud pevný podklad. Práce stály 55 000 
Kč. V roce 1927 byla vysypána kamením a vyválcována ratibořsko-opavská cesta po celém úseku, jenž vedl obcí, 
čímž byly definitivně odstraněny takzvané „kočičí hlavy.“ Od jara 1926 má obec Sudice jedno pravidelné autobusové 
spojení s Opavou. V příštích dvou letech přibyly další dva spoje. Všechny spoje jsou privátními podniky. Cesta do 
města se tak stala pohodlnou a příjemnou, což bylo ze všech stran přijato s velkým požehnáním. 
 
VII. Náboženská vyznání  
a) Poměry mezi katolíky 
Začleněním do Československé republiky z farnosti vypadla obec Pietraszyn, jelikož tato se přihlásila k Německu. 
V roce 1925 byla z farnosti vyčleněna. K dispozici zůstala pouze spodní část oltáře v novém katolickém chrámu. Tato 
část stála 4 000 marek. – viz obrázek na str. 36  Pamětní knihy - „Pohled uvnitř chrámu na oltář“. 
Horní část oltáře, kde tento oltář, jeho štíhlý tvar, je v souladu s celkovým řešením chrámu (gotický styl – štíhlá 
podoba) byla zhotovena malířem Czihalem (dříve Dreschler) v Opavě z italského Carrarského mramoru a v roce 1926 
na konci roku je oltář zkompletován, kdy již v roce 1924 byla zhotovena jeho střední část. Celkové náklady 
představovaly částku 92 800 Kč. Ještě pár poznámek k novému oltáři: na obou stranách přerušeného růnu stojí 
andělé. Na straně evangelistů se nachází socha sv. Cecílie, na straně apoštolů se nachází socha sv. Terezie. 
Znázornění reliéfu na straně evangelistů představuje obětování Izáka, na straně apoštolů obětování Melchisedese. 
Nade vším trůní postava patrona chrámu sv. Jana Křtitele.  
Školní a kostelníkova půda 
Na zasedání obecní správní komise dne 2. září 1923 byla převedena část půdy, jenž doposud náležela škole              
a kostelníkovi, z toho na školu připadalo 3 jitra, a vedle pozemku stojící stodola na účely dotace pro varhaníka 
z katolického chrámu, protože na katolické škole došlo k rozdělení funkce varhaníka a kostelníka, jenž doposud 
vykonával vrchní učitel. 
Zplnomocněný komisař Československé republiky pro oblast Ratiboře, jenž měl sídlo v Opavě, požádal Finanční 
prokuraturu v Brně, aby provedla vyjasnění vztahů na školách v hlučínské oblasti. Dne 8. října 1926 bylo schváleno, 
za předsednictví pana ministerského rady Dr. Huga Fuchse, zasedání obecního zastupitelstva, místního školského 
výboru a kostelního konkurenčního výboru za účelem objasnění vztahů na téma: Vyjasnění otázek poměrů ve 
vlastnictví církevní školy v Sudicích. O výsledku tohoto zasedání čteme v přípisu okresního zpravodaje pro Hlučín 
následující text: „Dle protokolu z 8. října 1926, se souhlasem politické zemské správy pro Slezsko se sídlem v Opavě 
ze dne 17. května 1927, číslo jednací IV 1094, dále se souhlasem Slezské školní rady se sídlem v Opavě ze dne 20. 
května 1927, číslo jednací II b 322/24a arcibiskupské konzistoře v Olomouci ze dne 21. dubna 1927, číslo jednací 
5404, bylo odsouhlaseno:  

1) Ve vložené listině číslo 39 městské katolické obce Sudice, zapsání vlastnického práva římsko-katolického 
farního chrámu v Sudicích. 
2) Ve stejné listině číslo 39 městské katolické obce Sudice zapsání bezplatného užívacího práva na dům č. 13, 
parcely č. 70 ve prospěch veřejné národní školy v Sudicích dle protokolu z 8. října 1926“ 

Katolický farní chrám v Sudicích byl pojištěn proti požáru u Všeobecné pojišťovny v Brně částkou 460.000 Kč. 
 
b) Poměry mezi evangelíky 
Evangelická roztroušená obec Sudice pořídila nový zvon, jenž byl dne 6. října 1925 umístěn ve věži v kapli. Zvon byl 
zhotoven v městečku Braunau firmou Oktav Winter, vážil 617 kg a měl spodní průměr 101 cm. Zvon byl sponzorován 
evangelíky obce Sudice a byl na něm nápis: „Sláva Bohu na výsosti!“ Ladění měl v tónu G.  Celkové náklady, včetně 
montáže, činily 17.770,35 Kč. 
Tak, jako v katolické škole, i v evangelické byla  2. prosince 1926, řešena otázka vlastnických práv, a to na zasedání, 
které vedl pan ministerský rada Dr. Hugo Fux z Brna. Budova patří evangelické církevní obci Sudice, ale je využívána 
politickou obcí bezplatně pro potřeby školy. Min. rada Dr.Fux se v rozsáhlém protokolu zasazoval o skutečnost, aby 
evangelická církevní obec nesla název „Filiální církev Sudice, československá část církve v Rozumicích“.  
Jelikož pastor z Rozumic, jakožto úředník Německé říše, nemohl také v novém státě vykonávat právoplatné úkony 
(svatby, pohřby), bylo nutno zdejší evangelickou obec začlenit do evangelické obce v Opavě, což se stalo dne 20. 
května 1928. Nyní má tato obec název „Evangelická pobočná obec Sudice“. 
   Při slavnostním přiřazení do Opavské farnosti byli přítomni: Pastor Heinrich Herr z Opavy, nový duchovní strážce 
obce, pastor Max Fiebig z Rozumic, dlouholetý duchovní strážce obce, jenž se s farníky loučil superintendant Baum 
z Glubczyc, farář Hohn z Opole, vedoucí evangelické lidové služby pro Horní Slezsko, vikář Schmidt z Puskasu a 
členové evangelického církevního výboru Sudice: současný staršina církve, Gustav Mosler, Gustav Weis, Fritz 
Mosler, August Ludwig, Heinrich Gottzmann, Emil Czeppan a bývalý staršina církve Gottlieb Gottzmann. 
   Odstupující pastor Max Fiebig úřadoval od dubna 1888 a sice po volbách dne 8. dubna 1888 působil nejprve jako 
vikář. Úřední uvedení do funkce superintendantem proběhlo po schválení královské konsistoře dne 18. srpna 1888. 
Narozen r. 1860 v Briegu, okres Wroclaw, začal úřadovat 27. září 1887 na pokyn generálního superintendanta Dr. 
Erdmanna. Byl ženat od r. 1890 s Luisou, rozenou Luederovou, měla 5 dětí, 3 syny a 2 dcery. V září 1906 obdržel u 
příležitosti návštěvy majestátu ve Wroclawi Řád rudého orla IV. třídy. Současným pastorem je Jindřich Herr z Opavy  
(více k dějinám evangelické církve v Sudicích ve Svazku II. Sudické kroniky).   Pokračování p říště
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V zamyšlence omluvenkové (Sudický zpravodaj 4/2010) jsem se lehce dotkl problémů 
s pravopisem, které měli někteří rodičové. Nebylo tehdy divu, vždyť to bylo nedlouho po 
válce. Působil jsem v tehdejším pohraničí, které donedávna ještě patřilo k Německu. Jaký 
div, že u dětí převládala křestní jména jako Valtrauda, Edeltrauda, Hildegarda a u chlapců 
Günter, Erich, Horst a další podobná. Naše školnice měla pět dětí. Čtyři syny a nejmladší 
dívenku. Ta se jmenovala Marie, ale kluci byli vybaveni křestními jmény Benedikt, Florián, 
Fortunát a Egbert. Později jsem se dozvěděl, jak k této volbě rodičové přišli. Otec, ještě 
jako svobodný mladý muž, se dostal do vězení, kde si pobyl něco přes dva roky. Pak se 
ukázalo, že byl odsouzen neprávem, že vlastně došlo k justičnímu omylu. Ten zavinila 
shoda jmen. A tak se omilostněný rozhodl, že pokud se mu někdy v budoucnosti narodí 
syn, dá mu jméno takové, aby se předešlo možné záměně. Svůj slib dodržel. 

V tom kraji jsem se i s proměnou příjmení. Z původních Schwarzů, Moraveků a Koblischků se stali Švarcové, 
Morávci a Koblížci apod. Někteří si sle svá příjmení po předcích podrželi beze změny a tak jsem se potkal s Doležym 
a Mžykem, ale třeba i s Kriegischovou či Dreiseidlerovou. Psát jim vysvědčení, to byla radost! 
Vždy jsem po žácích chtěl, aby věděli odkud a jak se jejich příjmení objevila, kdo byli jejich předkové, kde žili  a moc 
mne rmoutilo, že mnozí neznali ani minulost svých prarodičů. Když jsem se po létech dostal na jižní Moravu, setkával 
jsem se s příjmením také dost neobvyklými a napovídajícími různé zajímavosti. Tak se mi stalo, že jsem v první 
poprázdninové hodině otevřel v pro mne nové třídě třídní knihu, abych se seznámil s jmény žáků a jejich nositeli, že 
jsem došel ke jménu Debefová. To mne zarazilo a tak jsem se dívenky zeptal, co ví o svých předcích a naznačil jsem, 
že mně se její jméno jeví jako francouzské. Třídou projela vlna smíchu, ale já rozvinul představu o nějakém 
Francouzi, který sem na jih Moravy přitáhl s Napoleonem a po bitvě u Slavkova zde zůstal. Smích ustal a já 
pokračoval s dalšími příjmeními. Asi po týdnu se v oné třídě na začátku hodiny hlásila dívenka z předposlední lavice a 
já jsem si uvědomil, že je to Debefová. Když dostala slovo, začala nesměle, ale její sdělení bylo překvapivé. „Pane 
učiteli, s tím mým jménem jste měl pravdu. Vysvětlil mi to dědeček. Ten praprapradědeček, který sem na Moravu 
přišel, byl opravdu Napoleonův voják, v bitvě byl raněn, pak se léčil v lazaretu a do Francie se už nevrátil. Tady se 
zamiloval a oženil se. Ale on se nejmenoval Debef, ale Bef a byl vlastně šlechtického původu. Při zápisu do matriky 
v kostele došlo k chybě. Tak se z pana de Befa stal Debef.“ Třída ztichla a žáci si začali uvědomovat, že mají ve 
svém středu potomka francouzské šlechty.  
 Krásné na celé příhodě je ale to, že se najednou mnozí žáci začali víc zajímat o své předky a přicházeli na 
velice zajímavá zjištění. Byli i tací, co našli krásný ručně malovaný rodokmen, nebo příbuzenské vztahy s rodinou 
někdejšího prezidenta Beneše. Rozneslo se to pochopitelně i do dalších tříd a tak přišla jedna dívenka k poznatku, že 
jejím dávným předkem byl nějaký Tatařín, který s dalšími pronikl v hordě na jižní Moravu. A tak jse se za kantorská 
léta setkal na jednom konci vlasti s Mžykem, Doležym a Koblischekem, a na druhém konci s Debefem a Kuryvialem. 
Jak je ten svět najednou malý! 
 
  
  INZERCE    
 
 

 
Chcete strávit p říjemné podzimní ve čery ve víru tance? 

 
Taneční kurz pro manželské a p řátelské páry   

  
Obecní úřad Kobeřice pořádá taneční kurz pro začátečníky. 
taneční mistrová:   p. Budíková 
místo konání:        sál restaurace Famílie 
kdy:                     každé úterý (od 19,30 nebo 20 hod. - bude upřesněno) 
první lekce:          13.9.2011 
cena:                   dle zájemců (cca 2.000,- Kč na pár) 
 

Máte-li zájem kurzu se  zúčastnit, přihlaste se na OÚ v Kobeřicích u Pavlíny 
Jurčkové( tel.: 553 657 201;  732 45 30 45) do 15.8.2011. 
 
 
 
 

Pavel Večerek 

Na Angru 85, Sudice 

nabízí 

malířské, lakýrnické, 

tapetářské práce a nátěry ve 

výškách (střechy, okapy 

apod.)dle požadavku, po 

domluvě i včetně úklidu. 

Kontakt: osobně nebo     

na tel. č. 737 443 896 
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Práce ke zlepšení života v naší obci pokra čují 
 

 
◄ Zaměstnanci obce v těchto dnech dokončují opravu 
chodníků na levé straně místní komunikace na ulici Na 
Angru. 
 

 

 
◄▲Nejvíce chátrající objekty v obci se konečně dočkaly 
demolice. Budoucí využití plochy po budovách bývalého 
státního statku bude v novém územním plánu po dohodě 
s majitelem určeno pro individuální výstavbu.  

 
V současné době jsou práce na čištění Oldřišovského► 
potoka a úpravách břehů pozastaveny, ale budou 
pokračovat.  
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Povoleno Ministerstvem kultury pod evidenčním číslem MK ČR E 17490. Vydává Obecní úřad Sudice nákladem 200 výtisků. 

Chcete se podělit o Vaše zážitky, máte něco na srdci, chcete 
někomu poděkovat … ?  Vaše příspěvky můžete poslat e-
mailem na adresu: vavrova@obecsudice.cz, zaslat poštou na 
adresu: 
Obecní úřad Sudice, nám. P. Arnošta Jureczky 13, 747 25  
Sudice, donést osobně nebo vhodit do připravené urny 
v prodejně TEMPO v Sudicích. Značka: ZPRAVODAJ 
 

Chcete inzerovat v  našem zpravodaji?  
Příspěvky do Sudického zpravodaje  
přijímáme na OÚ v Sudicích. 
Ceník inzerce 
Velikost cena 
A4 500,00 Kč  A5 250,00 Kč 
A6 125,00 Kč   A7   65,00 Kč 
 


